
Referat fra møte i administrativ koordineringsgruppe  

Tid: 19. november 2024 kl. 12.00-15.45.  

Sted: Lillestrøm rådhus 

 
Sakspapirer og vedlegg kan lastes ned her:  

Møte i koordineringsgruppe, 19. november - Osloregionen 

 

Deltakere:  

Martin  Hafsahl  Asker og Bærum IPR  

Dag  Aanensen  Drammensregionen IPR 

Ola  Haave  Folloregionen IPR 

Trine  Knobel  Gardermoregionen IPR 

Svein Håvar  Korshavn  Gjøvikregionen Utvikling  

Ingunn  Granaasen  Hadelandsregionen IPR 

Svein  Frydenlund  Hamarregionen IPR 

Jon Eivind  Svagård  Kongsbergregionen IPR 

Anne  Huse  Kongsvingerregionen IPR (deltok på Teams) 

Silje  Jansen  Mosseregionen IPR 

Bjarne  Haslund  Oslo kommune  

Nina  Mosseby  Samarbeidsrådet for Nedre Romerike  

Målfrid Baik Osloregionen, sekretariat 

Eva Næss Karlsen Osloregionen, sekretariatet 

 

Sakskart for møte i administrativ koordineringsgruppe 19. nov. 2024 
 

1. Godkjenning av innkalling  
Godkjennes. 

 

2. Godkjenning av referat fra møtet i koordineringsgruppen den 7. november 2024 
Godkjennes med endringer som fremkom under møtet. 

 

3. Runde rundt bordet – Hva er nytt i delregionene? 

 

Hadeland IPR 

• Fokus på samarbeid og ekstra viktig i trangere økonomiske tider samt at det gir en større 

kraft dersom flere enes om det samme 

• Kompetanse og samarbeid på tvers av fylkesgrenser. Viktig også når det er skolenedleggelser 

og nedleggelse av linjer. Bekymret for utviklingen av de kreative linjene som blir nedlagt av 

de ulike fylkeskommunene uten at det er overordnet blikk for å sikre et visst antall av disse 

ulike linjene rundt i landet slik at elevene som ønsker det har en realistisk mulighet til å 

konkurrere om disse plassene.  

• Hadeland arbeider med/er berørt av det samme som er nevnt av flere andre regioner 
som Kraft / energi, trange budsjetter, samferdsel etc. 

https://www.osloregionen.no/kalender/mote-i-koordineringsgruppe-19-november/


Drammensregionen IPR 
• Ressursgruppe på kraft i Drammensregionen. Uten kraft ingen vekst. Ressursgruppa skal 

informere formannskapene om nåsituasjonen i kraftmarkedet, mulighetsrommet og hva 

politikerne kan gjøre helt konkret. 

• Kommuneøkonomi er et tverrgående utfordrende tema, her ønsker vi å bruke 

Osloregionen IPR som en arena for å løfte saker og påvirke regjering og offentlige 

myndigheter.  

• Regional strategisk næringsplan, vi starter prosjektet på nyåret. Inkluderer USN, 

næringsforeningene og næringssjefene.  

• Representantskapet ønsker å bringe avtaleverket(samarbeidsavtalen) i tråd med regler 

for Interkommunalt politisk råd.  

 

Folloregionen IPR 

• Vekstkonferansen ble arrangert 13. november 

• Ny strategi for Folloregionen er under utvikling og blir besluttet i sluttet av november. 

Da blir det også valgt ny politisk ledelse i Folloregionen.  

 

Gjøvikregionen IPR 

• Utarbeidet nye avtaler- IPR og Gjøvikregionen utvikling KO 

• Stort fokus på arbeid med interkommunalt samarbeid gjennom egen 

prosjektleder/koordinator 

o Håndbok for interkomm. Samarbeid – konkretisering i prosjekter 

▪ Prinsipper for samarbeid 

▪ Underlag for fordeling av kostnader 

▪ Eks.: felles retningslinjer for tildeling av helsetjenester 

 

• 3 kommuner jobber med utredning av kommunesammenslåing (Gjøvik/Østre 

Toten/Vestre Toten) 

• Fokus på infrastruktur 

o Godstransport inkl. ladestasjoner 

o Oppfølging av kraft og nett 

o Verdiskaping/industri: Forventer dobling av eksportindustrien innen 2030 

o Prioritere arbeid med Rv4 – løsning Nittedal-Groruddalen 

 

• Stor utfordring med tilgang til kompetanse og nok folk til vekst i industrien og behov i 

off. sektor 

 

Mosseregionen IPR 

• Vekst-konferansen, 13. november  

• Jobber for å få nytt Nato flykommandosenter til Rygge  

• Regionale planer og samarbeid med Østfold Fylkeskommune 

• Samarbeidsavtale med NMBU 

 



Asker og Bærum IPR 

• Kommuneøkonomi, konsekvenser av inntektsmodell etc 

• E18 – køproblematikk, Asker-Bærum-Oslo, kollektivfelt, belastning i 
tilførselsårene/sidegatene 

• Oslofjorden – tilstand dokumentert forverret, haster med tiltak som monner 
 

SNR/Nedre Romerike IPR 

• Felles formannskapsmøte for de fem SNR-kommunene om omstilling og økonomi 
19.11.24. KS deltar ved adm.dir. Geir Aga og presenterer bl.a. utredningen som 
Telemarksforsking har gjort for KS med forslag til tiltak for bedre folkevalgt styring av 
kommunale budsjettprosesser. Hensikten er å bygge kunnskap, kompetanse og 
fellesskap for de krevende omstillingsprosessene alle kommunene står i.  

• Arbeid med SNRs årsplan for 2025: Viderefører budsjettnivå nominelt, samme nivå som 
2023 og 2024 (1,75 mill. kr.). Hele budsjettet skal dekkes av kontingent, i ’23 og ’24 har 
inntil 250 000 kr per år blitt trukket fra oppsparte midler. Hovedtema for samarbeidet i 
2025 skal diskuteres med formannskapene 19.11.24. Forslag om å fokusere særskilt på: 
innovasjon i kommunene, kraft og energi og de regionale planprosessene.  

• Samarbeidet med fylket: Svært variert erfaring. Vi er i ferd med å få på plass godt 
samarbeid administrativt, med deltakelse fra fylkesdirektør Ellen Christine Christiansen 
på KDK-møter to ganger i året og med andre fra administrasjonen ut fra tema. Den 
politiske kontakten er opp og ned, stadig «vikar» inne i SNRs styremøter og vanskelig å få 
konkret fylkesråd på banen til fellesmøte med GRIP/Hadelandsregionen.  

• I kommunene: Økonomisk omstilling, snart klar for avgjørende kommunestyremøter 
med vedtak av økonomiplan. Forventningsgapet. Vekst i behov i de yngste 
aldersgruppene. Utreder mulige samarbeidsinitiativ på helseområdet sammen med 
koordinator for Helsefellesskapet med Ahus.  

 
Gardermoregionen IPR 

• Gardermokonferansen har gått av stabelen 
o NAV-tiltak «work up», et samarbeid mlm NAV og Innovasjon Norge. Et 

inkluderingsprosjekt for ungdom utenfor arbeidslivet, som rulles ut til flere 
kommuner.  

o Telemarksforskning – sett på flyttetrender ut av Oslo 

• Utfordrende kommuneøkonomi skapt behov for tettere kommunalt samarbeid. Felles 
formanskapssamling med tydelig bestilling om tettere samarbeid på tvers av 
kommunene innenfor energi, helse og sosial samt konsernfunksjoner knyttet til bl.a. 
lønningskontor, arkiv-prosjekt ved bruk av bl.a. KI. 

• Jobber opp mot Langtidsplan for forsvaret 
 
 

Kongsvingerregionen IPR 

• I tilknytning til representantskapsmøtet holdes et to dagers seminar, 4-5. des. 
Hovedtema; 

o Vekst i regionen 
o Inkludering 
o Arbeid og utdanning 

• Kraft-satsing 
 

 
 

https://www.telemarksforsking.no/publikasjoner/kunnskap-gir-trygghet-trygghet-gir-tillit-og-tillit-gir-resultater/4490/
https://www.telemarksforsking.no/publikasjoner/kunnskap-gir-trygghet-trygghet-gir-tillit-og-tillit-gir-resultater/4490/


Hamarregionen IPR 

• Utarbeidelse av nye strategier for Hamarregionen IPR med fokus på bl.a. vekst, bosetting 
og interkommunalt samarbeid  

• Skolestruktur og nedleggelse av skoler 

• Ellers fokus på: 
o Forsvar 
o Kraft 
o jernbane 

 
Oslo kommune 

• Krevende kommuneøkonomi - igangsette effektiviseringsprogram. Det som skjermes er 
oppvekst for barn og unge (forebygge og forhindre utenforskap) samt klima og miljø.  

• Byrådsleder står sammen med ordførere i Mosseregionen i artikkel/kronikk om 
luftoperativt senter til Rygge 

 
Interkommunalt politisk råd i Søndre Østfold (innsendt): 

• Nytt strategidokument for Søndre Østfold ble vedtatt i IPR-styret 18.09.24, skal til 

rep.skapet 18.12.2024.  

• Revidert samarbeidsavtale for SØIPR ble vedtatt i IPR-styret 13.11.2024, skal til 

rep.skapet 18.12.24 

• Energiutredning for Søndre Østfold med delrapporter for hver av de fem kommunene 

legges frem for styrebehandling 18.12.2024. IPR-styret fikk i møtet en muntlig 

orientering 13.11.2024 om rapportens oppbygging og prioriteringer. Etter IPR-

behandlingen skal utredningen behandles i hvert kommune- og bystyre. 

• Prosjektet «Nettverk for kompetansetilflyttere» videreføres. Ny styringsgruppe er 

etablert og prosjektet oppskaleres til også å omfatte Mosseregionen og Indre Østfold. 

Samarbeidet med Osloregionen er også vært verdifullt. Ny nasjonal veileder for dette 

feltet er under arbeid og leder for vårt prosjekt deltar i referansegruppe. 

 

4. Handlingsplan 2025 
Forslag til tiltak ble presentert under møtet, som er basert på innspill fra felles 
faggruppesamling den 7. november og tidligere tilbakemeldinger fra faggruppene og KG. 
 

 Innspill fra KG til foreløpig handlingsplan 2025: 

 

- Generelt 

o Forklare nærmere oppbygging av dokumentet, leserveiledning 

 

- Overordnede strategier 

o Bør vurdere hvordan politiske prioriteringer fremkommer, også med tanke på 

hvordan disse knyttes til strategienes innsatsområder 

 

- Konkurransekraft og næringsutvikling 

o Samle tiltakene om utenlandsk arbeidskraft  

o Tilslutter forslag om at faggruppen næringssamarbeid skal utarbeide råd om 

hvilken rolle og satsinger Osloregionen ha innen næringsutvikling. Det ble 

samtidig vist til tiltak om behov for kompetanse, gründere - start-ups – 



innovasjon, samarbeid med UoH og akademia samt innovasjonspolitiske 

virkemidler. 

- Transport og mobilitet 

o Mobilitet - Omformulering tiltak  om sykkelparkering på jernbanestasjoner til 

også omhandle pendlerparkering og tilrettelegging for mating fra buss og bruk 

av autonom mobilitetHekte på pågående prosesser.  

o Godstransport som tema blir ivaretatt under tverrgående tema «Grønn 

næringstransport», vise til det under kapittel om Transport og mobilitet 

o Webinarer: inkludere næringsaktører som partnere 

 

- By og regionutvikling 

o Se på formuleringer om regionale planer, ikke kun regional plan Oslo og 

Akershus. Tema om regionale planprosesser i fylkeskommunene i 

faggruppemøter 

 
5. Struktur og arbeidsform 

Sekretariatet lagde et saksfremlegg med presiseringer og forslag til nye administrative 
rutiner og mindre strukturelle grep basert på innspill fra arbeidsgruppen «struktur og 
arbeidsform», samlingen den 7. november og tidligere tilbakemeldinger fra faggruppene. 
 
Konklusjon: 
Enighet i KG om forslagene fra sekretariatet. 

 
6. Leder og nestleder i KG 

Utsatt sak fra møtet i KG den 7. november. Tre alternativer ble diskutert: 
 

• Leder og nestleder i KG kommer fra samme delregion som styrets valgte leder og 
nestleder  

• Oppgaven som leder og nestleder i KG går på omgang blant koordinatorene i de ulike 
delregionene, med skifte hvert annet år  

• Sekretariats direktør leder KG med direktørens stedfortreder som nestleder 
 
Konklusjon: 
Sekretariatets direktør leder KG med direktørens stedfortreder som nestleder 

 
7. Arendalsuken 2025 

Sekretariatet har booket møtelokaler på Thon hotell Arendal hele dagen den 12. august for 
at flere i Osloregionen kan legge til arrangementer.   
 

Det foreslås at det eventuelt vurderes å nedsette en arrangement- og programkomite, 
dersom det ønskes å lage et helhetlig konsept for Osloregionen denne dagen under 
Arendalsuken.   
 
Konklusjon: 
Det nedsettes en arbeidsgruppe med Ola Haave, Dag Aanensen og Svein Håvar Korshavn, 
sammen med sekretariatet. 

 
8. Vertskap for felles faggruppesamling: aug/sept  

Ulike regioner har sammen med sekretariatet hatt ansvar for årlig felles fagsamlinger i 

Osloregionen. I 2021 var Mosseregionen vertskap mens Kongsvingerregionen stod for 



samlingen året etter. I fjor var det samling i Ringeriksregionen og i år var vi i Indre Østfold. 

Hvem ønsker å være vertskap i 2025?  

 

Ola Haave pekte på Follo som et godt forslag for faggruppesamlingen til høsten, og da med 

utgangspunkt i NMBU miljøet. 

 

Konklusjon: 

Medlemmene i KG innhenter innspill fra sine kommuner i de respektive regioner og at KG på 

første møte til neste år kommer med en tilrådning om hvem som bør ha vertskapet for felles 

fagsamling i 2025. 

 

9. Møteplan 2025  

Forslag til møteplan ligger på nettsiden. De største endringene er forslag om et færre 

styremøte og KG-møte, slik at det totalt avholdes 4 respektive møter i 2025. I tillegg foreslås 

det at alle faggruppemøtene starter med en felles sesjon der felles informasjon gis og tema 

som er på tvers av faggruppene belyses før man går over i de respektive faggruppemøtene.  

 

Konklusjon: 

Medlemmene i KG gir eventuelle innspill til møteplanen 2025 ifbm tilbakemeldinger av 

referatet. 

 

Det ble ikke tid til gjennomgang av styresaker og øvrige orienteringer. 

 

 

 


